
Risikovurdering av 
snødumping i Indre havn



• Februar 2019: LK mottar brev fra Statsforvalteren om 
risikovurdering av snøhåndtering.

• Vår 2019: LK engasjerer konsulent til å utarbeide 
risikovurdering.

• Januar 2020: Konsulent presenterer foreløpig 
risikovurdering for HET.

• Januar 2020: LK bestiller prøvetaking av snø.
• Februar 2021: LK/konsulent utfører prøvetaking.
• Mai 2021: Konsulent ferdigstiller risikovurdering



Risikovurderingen er basert på resultater fra undersøkelser av innholdet av miljøskadelige stoffer/elementer 
i andre større byer (Oslo, Drammen og Trondheim). Med utgangspunkt i disse konservative data viser 
risikovurderingen at det er en lav til moderat risiko for å påvirke miljøet i negativ grad.



Prøvetaking

Materialet i konteineren besto i stor grad av 
strøsand og jord med planterester. 
Men det ble observert plast og sjokoladepapir. 
Anslått mengde strøsand, jord og søppel er 12 
til 15 kg tørrvekt.



Partikkelbundet forurensingVannoppløste miljøgifter



Konklusjon
Det er vist at materialet som dumpes inneholder søppel og det er 
derfor moderat risiko for organismer.

Miljøgiftene i løst vann er sammenlignbare med verdier i Oslo og 
Drammen for PAH stoffer og noe lavere for metaller. Men verdiene 
viser at det er risiko for at organismer som er nært dumpestedet 
eller hvor snøen smelter, disse vil bli utsatt for giftige 
konsentrasjoner.

Den partikkelbundete forurensingen er uakseptabel, men vil trolig 
ikke føre til at sjøbunnen blir forurenset siden det er et stort bidrag 
med rene partikler fra Lågen. Dette bør verifiseres.

Målingene og undersøkelsene endrer ikke risikovurderingen i 
kapittel 4.



reNatur vurderer at innholdet av olje, sink, PAH samt 
søppel gjøre at det er uakseptabelt å dumpe snø i 
havnebassenget i Larvik ut fra gjeldende regelverk.

reNatur har ikke vurdert miljøkonsekvensene av andre 
løsninger, og anbefaler Larvik kommune å gjøre en 
miljøkonsekvensvurdering av alternative løsninger for å 
få et beslutningsrelevant grunnlag for beste miljøløsing 
for snøen som dumpes i Larvik havn.

Inntil en annen løsning er på plass så anbefales at 
gatene feies i forkant av snøfall for å samle opp mest 
mulig strøsand og søppel.



Veien videre

• Samarbeid med VTFK ift. snødeponi
• Kartlegge og vurdere muligheter
• Kostnadsberegning
• Reguleringsplan
• Undersøke midlertidige plassering av deponi
• Indre havn kommende brøytesesong?



Spørsmål
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